
 

 

Br.0012.3.6.2023         

 
Protokół Nr 52/23 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy  

ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski 
z dnia 20 czerwca 2023 r. 

 
Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3, sala II piętro, w godzinach 

9:00 – 9:50. Obecni byli: Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Wiceprzewodniczący Komisji 
Włodzimierz Borowik, Członkowie Komisji: Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Danuta 
Karniewicz, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski.  

W posiedzeniu uczestniczył także Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, a w trybie zdalnym 
Kierownik Referatu Obsługi Burmistrza i Rady Miasta Jolanta Mierzwińska (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do papierowej wersji protokołu).  

 
Dotyczy punktu nr 1 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie Komisji, powitała wszystkich zebranych 
i poprosiła o sprawdzenie obecności za pomocą przycisku kworum.  Na ten moment obecnych jest 9 
radnych, czyli jest 100% obecności.   
 
Dotyczy punktu nr 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że obecny punkt dotyczy ustalenia porządku 
obrad. Następnie odczytała proponowany porządek posiedzenia podany w zawiadomieniu.  
 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 51/23 z posiedzenia Komisji w dniu 23 maja 2023 r. 

4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 

5. Przygotowanie placówek oświatowych, kulturalnych i sportowych do wypoczynku letniego 

dzieci i młodzieży. 

6. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że Komisja przyjęła 
zaproponowany porządek obrad. 
 
Dotyczy punktu nr 3 

Przyjęcie Protokołu Nr 51/23 z posiedzenia Komisji w dniu 23 maja 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod glosowanie projekt 
protokołu.  
 
Głosowano w sprawie: 
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Przyjęcie Protokołu Nr 51/23 z posiedzenia Komisji w dniu 23 maja 2023 r.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania 
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt protokołu.  
 
Dotyczy punktu nr 3 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Bielsk Podlaski za 2022 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta Bielsk Podlaski wotum zaufania. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Członek Komisji Iwona Kołos zwracając się do Pana Burmistrza powiedziała, że były tam trzy uchwały 
grupy radnych. Zapytała, gdzie te uchwały są opisane, bo nie może ich znaleźć. Drugie pytanie, to jak 
działa, jak wyglądała współpraca oświatowa z miastami partnerskimi z Mołdawii, Rumunii i Bułgarii? 
Tam jest napisane, że mimo tych niekorzystnych sytuacji świetnie się układała, wiec chciałaby zapytać 
jak wyglądały te działania oświatowe? Zwróciła uwagę, że turystyka to leży. Następna sprawa – 
chodzi o azbest. Pan Burmistrz napisał, że nie było środków i czy my nie mogliśmy sami tych środków 
wydatkować na ten azbest? Zapytała, czy Pan Burmistrz wie ile jest wszystkich wniosków na 
usuwanie azbestu?  
25% powierzchni miasta ma plany zagospodarowania przestrzennego, zapytała, czy to na chwilę 
obecną wystarczy, czy to jest za mało, czy to się wiąże z jakimiś utrudnieniami?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że jeśli chodzi o azbest, to sprawa wygląda w ten 
sposób, że oczywiście gmina może wydawać swoje pieniądze na usuwanie, ale jeżeli ktoś mówi, że 
poczekaj dostaniesz 50% dofinansowania, to podjęcie decyzji, że robimy za 100% może być uznane za 
niegospodarność. W trakcie roku dowiadujemy się, czy te pieniądze będą, czy tych pieniędzy nie 
będzie, budżet przygotowujemy w listopadzie roku poprzedniego, gdybyśmy do tego czasu wiedzieli, 
ze Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nie będzie żadnych pieniędzy na azbest w następnym 
roku przeznaczał, to moglibyśmy zareagować. Skoro ustawa mówi, że powinny być co roku pieniądze 
i dalej jest zobowiązanie państwa polskiego, że azbest zniknie do 2032 r., zostało nam już 9 lat, wiec 
te pieniądze muszą być i jeżeli nie skorzystamy z pieniędzy zewnętrznych to ktoś powie, że to 
niegospodarność. Ile jest podań, to w odpowiedzi na piśmie zostanie podane, te podania schodzą. 
Jeżeli dwa lata temu ponad 60 jednostek zostało usuniętych, bo to nie tylko chodzi o dachy na 
budynkach mieszkalnych, ale również na innych. Zakładając, że każdego roku  przez te 9 lat po 60 
jednostek, to nie usuniemy wszystkiego azbestu do 2032 r. z naszej przestrzeni. Pojawiają się też te 
projekty związane z „Czystym powietrzem”, z „Moim prądem”, gdzie ludzie chcą montować instalacje 
fotowoltaiczne na dachach i jeżeli na budynku jest azbest, to bezwzględnie żadna firma 
fotowoltaiczna nie zamontuje na azbeście i trzeba już wtedy wymienić pokrycie dachowe, wiec 
niektórzy mogą korzystać z pieniędzy przeznaczonych na te programy i ten azbest zdejmować, tylko 
nie obejmuje to utylizacji.  Dodał, że są takie sytuacje, że mieszkańcy mają azbest zdjęty i on leży  
u nich na podwórku i czeka, aż znajdzie się firma, która zabierze to i przekaże do zutylizowania.  
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Jeśli chodzi o plany miejscowe - 25%, to jeżeli nawet popatrzymy na skalę kraju, to my mamy powyżej 
średniej krajowej. Zauważył, że zmieniają się przepisy i nowy kodeks urbanistyczny będzie likwidował 
miejscowe plany zagospodarowania, bo mają powstawać plany ogólne, tak to się ma nazywać.  
W związku z tym znowu podjęcie decyzji o tym, że zrobimy miejscowy plan, a za pół roku wejdzie 
nowy przepis, który mówi, że miejscowe plany tracą ważność i trzeba robić na innych zasadach plany 
ogólne, to spowoduje znowu niepotrzebny bałagan. Stwierdził, że wierzy, a jest człowiekiem 
głębokiej wiary, że do wyborów sejm jeszcze tą ustawę urbanistyczną przyjmie i to będzie potrzebne, 
bo zmieniły się przepisy dotyczące wiatraków, tych odległości uzależnionej od ich wysokości.  
W Bielsku Podlaskim  mieliśmy taką sytuację, że ludzie pokupowali działki na obrzeżach od strony 
Augustowa, gdzie zostały postawione te wiatraki już jakiś czas temu i okazało się, że na starych 
przepisach nie można tam nic wybudować. Po zmianie przepisów, że już nie 10 tych wysokości, tylko 
mniej, ale to zostanie też tymi planami ogólnymi uregulowane. Jeśli chodzi o kwestie uchwał, to 
myśli, że zostało zanotowane. Zgłasza się Pani Jola Mierzwińska, także udziela głosu.  
 
Kierownik Referatu Obsługi Burmistrza i Rady Miasta Jolanta Mierzwińska wyjaśniła, że te trzy 
uchwały o których mówi Pani radna dotyczą nadania imienia Bielskiemu Domowi Kultury, jest to 
uchwała 376, natomiast dwie kolejne, to rozwiązanie porozumienia ze Swietłogorskiem i z 
Kobryniem, to uchwała 390 i 391 i wszystkie te uchwały są opisane.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Bielsk Podlaski za 2022 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta Bielsk Podlaski wotum zaufania.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk, Romuald Margański 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Bielsk Podlaski za 
2022 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Bielsk Podlaski za 2022 
r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 r.  
 
Wyniki głosowania: 
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ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Bielsk Podlaski absolutorium za 2022 
rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Bielsk Podlaski absolutorium za 2022 
rok.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Poinformowała, 
że dziś nie będzie możliwości, aby Pani Skarbnik udzielała odpowiedzi na pytania, ponieważ jest na 
szkoleniu.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że co miesiąc szuka środków na dokumentację 
projektową, tak intensywnie szukała i nie znalazła.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że dwa tygodnie temu został znowelizowany 
budżet państwa i samorządy mają otrzymać dotacje na swoje funkcjonowanie za utracone korzyści  
w związku ze zmianami podatkowymi i mniejszymi wpływami do budżetów. Ile tych pieniędzy będzie 
tego nie wie nikt, bo cały czas ministerstwo pracuje nad algorytmem, niemniej jednak żadna gmina, 
żaden samorząd nie dostanie mniej niż 1.500.000 zł, a więc wiecie Państwo, że mamy listę zadań, 
które są czekające, są tam dokumentacje projektowe, są tam chodniki do zgłoszenia, samochód dla 
straży, łózka do szpitala  i jeżeli ta dotacja do nas trafi, to chciałby jak najwięcej do budżetu 
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wprowadzić tych wniosków, które już się wcześniej pojawiły. Na dzień dzisiejszy nie zwiększamy 
deficytu i takiego rozwiązania się trzymamy, bo pozwoliliście Państwo burmistrzowi na określony 
poziom deficytu i na zaciągnięcie kredytu na bieżące funkcjonowanie. Każde dopisanie nowego 
zadania bez wpisania dodatkowych pieniędzy powoduje, że ten deficyt będzie się powiększał, tego 
nie możemy zrobić. Dlatego też, te rzeczy które są teraz są w tej formule, że nie wpływa to na deficyt. 
Zaznaczył, że jeżeli te więcej niż 1.500.000 zł do naszego budżetu trafi to wtedy burmistrz 
zaproponuje Państwu radnym  właśnie z tej listy, która była przestawiana przy projekcie budżetu, 
wybrać ile rzeczy uda się jeszcze dopisać. Zaznaczył, że tyle może powiedzieć jeśli chodzi o kwestie  
ul. Strzelniczej, ul. Wierzbowej i innych tych projektów które były wnioskowane przez Państwa 
radnych, mieszkańców miasta, bądź instytucje, czyli np. przez straż pożarną, czy szpital.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos zapytała ile wynosi rezerwa? Stwierdziła, że każdy ma jakąś rezerwę u 
siebie w gospodarstwie domowym. Zapytała ile ta rezerwa tak mniej więcej wynosi, na przykład na 
takie sprawy inwestycyjne. Ile musi wynosić? 
  
Burmistrz Miasta  Jarosław Borowski wyjaśnił, że nie ma czegoś takiego jak rezerwa inwestycyjna, 
jest rezerwa ogólna, na zarządzenie kryzysowe, na niezaplanowane wydatki w oświacie, które w 
trakcie roku się pojawiają i w trakcie roku te rezerwy się rozwiązuje. Powiedział, że już z rezerwy 
ogólnej uszczknęliśmy. Mamy czerwiec, czyli połowę roku i uszczknęliśmy więcej niż połowę. 
Powiedział, że bardzo liczy na te pieniądze, które mają wpłynąć, bo ten algorytm, o którym Pan 
Premier mówił ma promować gminy, które dużo inwestują. My w ostatnich latach sporo 
inwestowaliśmy, więc liczy na to, że ten wydatek zostanie zrekompensowany i nie dostaniemy 
1.500.000 zł, tylko dostaniemy sporo więcej, żeby jak najwięcej zadań z tej listy można było 
wprowadzić. Czy wszystkie? Nie wie, bo tak naprawdę dzisiaj nikt nie wie jaki to jest rząd wielkości. 
Wiemy, że to jest 14.000.000.000 zł na wszystkie samorządy i nie mniej niż 1.500.000 zł. Będzie to 
wynikało z kilku elementów, ile miasto, ile gmina utraciła z tytułu podatku od osób fizycznych, ile od 
osób prawnych, ile zainwestowała, jaki ma wskaźnik, ile inwestuje własnych pieniędzy, bo też można 
inwestować własne pieniądze, ale wiele inwestycji jest realizowanych również ze środków 
zewnętrznych. Wyjaśnił, że są rządowe programy drogowe, są programy unijne, póki co programów z 
Urzędu Marszałkowskiego jeszcze nie ma, bo dopiero pierwsze będą w tym roku ogłaszane. Wybory 
są na jesień, wiec te pieniądze powinny się w miarę szybko pojawić i muszą być one przyjęte do 
budżetu miasta.  
  
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr 
Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
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i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr 
Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 
w Bielsku Podlaskim oraz określenia granic ich obwodów. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Uważa, że jest 
to związane z powstawaniem nowych ulic, wiec trzeba to regulować.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych  
w Bielsku Podlaskim oraz określenia granic ich obwodów.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego w Gminie Miejskiej Bielsk Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego w Gminie Miejskiej Bielsk Podlaski.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie powołania Miejskiej 
Rady Seniorów w Bielsku Podlaskim oraz nadania jej statutu. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie powołania Miejskiej 
Rady Seniorów w Bielsku Podlaskim oraz nadania jej statutu.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Podlaskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji  
w Białymstoku informacji o kandydatach na ławników. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Podlaskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji w 
Białymstoku informacji o kandydatach na ławników.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Bielsk Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że został złożony wniosek grupy radnych o zmiany w 
statucie, jako burmistrz wydał swoją opinię, natomiast opinie wydał też Pan Przewodniczący, który 
stwierdził, że Rada Miasta już takim samym tematem się zajmowała i podjęła decyzję o tym, żeby 
tego nie uwzględniać, bo nic się nie zmieniło. Jest dokładnie taka sama treść wniosku grupy radnych 
jak treść petycji, jest to informacja dla Państwa, że już coś takiego było.  W 2019 roku Państwo Radni 
już tym się zajmowali. Teraz jest głosowanie nad wnioskiem grupy radnych, ta uchwała jest jakby 
dodatkiem do tego żebyście wiedzieli jak wyglądała sytuacja. Pan Przewodniczący wyraża swoje 
zdanie i podpiera się tym, że już temat był pod głosowanie poddawany, jest wniosek o zmianę  
uchwały w sprawie Statutu Miasta Bielsk Podlaski. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Bielsk Podlaski.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
PRZECIW (2) 
Eugenia Kruk, Romuald Margański 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja Po przeprowadzonym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Dotyczy punktu nr 5  
 
Przygotowanie placówek oświatowych, kulturalnych i sportowych do wypoczynku letniego dzieci 
 i młodzieży. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że komisja otrzymała informację na temat 
oferty wakacyjnej. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że członkowie komisji zapoznali 
się z przedłożoną informacją.  
 
Dotyczy punktu nr 6 
 
Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zwróciła się z prośba, aby na Sesji Rady Miasta została 
przedstawiona informacja co Urząd Miasta zrobił w sprawie hałasu, smrodu i zanieczyszczenia wody 
przez firmę mleczarską znajdującą się przy ul. Wojska Polskiego, bowiem całe „zatorze” śmierdzi.    
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zadała pytanie odnośnie ruchu służbowego nauczycieli – czy 
wszyscy nauczyciele w naszych placówkach w przyszłym roku będą mieli zapewnioną pracę, czy są 
wakaty, jak personalnie wygląda ta sytuacja w szkołach i w przedszkolach? 
 
Burmistrz Miasta  Jarosław Borowski wyjaśnił, że do 31 maja nauczyciele mogli podjąć decyzje, czy 
przechodzą na emeryturę, czy chcą skorzystać z urlopu na poratowanie zdrowia. W naszych 
placówkach sytuacja wygląda w ten sposób, że wszyscy nauczyciele, którzy chcą pracować w roku 
szkolnym 2023/2024 będą pracowali, jest kilka pojedynczych przypadków uzupełniania etatów i to 
dotyczy Szkoły Podstawowej Nr 5 i uzupełniania etatu w Szkole Podstawowej Nr 2. Jedynie niepełne 
etaty będą mieli nauczyciele religii, ale to akurat wynika z misji, które otrzymują od biskupów, a nie z 
naszych uwarunkowań. Jeżeli ktoś otrzymuje misje na 12 godzin, to będzie miał 12 godzin i ani 
godziny więcej. To już od kilku lat tak się dzieje, że po prostu te osoby, które uczą religii, czy to 
katolickiej, czy prawosławnej… musimy się dostosować do przepisów wynikających z konkordatu i je 
wykonujemy i oczywiście dochodzą do tego też kwestie związane z religią dla związków 
wyznaniowych tych, które mają dużo mniej wyznawców. Rada Miasta głosowała nad tym, aby 
podpisać porozumienia z gminą Dubicze, jeśli chodzi o nauczanie religii dla Adwentystów Dania 
Siódmego, z Gminą Wiejską Bielsk Podlaski jeśli chodzi o nauczanie religii dla Kościoła 
Zielonoświątkowego, mamy też z innymi samorządami jeśli chodzi o religię Kościoła Chrystusowego, 
tam się odbywają te zajęcia w grupach międzyoddziałowych, siłą rzeczy jest jedna klasa i są dzieci z 
klasy I, II, III, wiec tych godzin jest dużo mniej. Jeśli chodzi o pozostałe przedmioty, to rok szkolny na 
dzień dzisiejszy jest zabezpieczony, arkusze organizacyjne wszystkich  placówek zostały zatwierdzone 
i przez kuratorium i przez organ prowadzący. Oczywiście w trakcie wakacji mogą pojawić się jakieś 
niespodzianki i wtedy będziemy reagowali na bieżąco, będzie też jedna zmiana jeśli chodzi o arkusz 
organizacyjny Przedszkola Nr 3, ponieważ w ubiegłym tygodniu zakończyło się postepowanie 
konkursowe na Dyrektora Przedszkola Nr 3, była jedna kandydatura, zyskała akceptację komisji 
konkursowej, więc zostanie podpisana umowa z Panią Dyrektor, a w arkuszu organizacyjnym była 
ona ujęta jako nauczycielka, wiec pewne przesunięcia z tego tytułu będą.  
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Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że po ostatniej sesji nie chciała tego publicznie 
rozwijać, ale dotyczy to wypowiedzi Pana Wiceprezesa Daniela Trofimiuka o wolnych lokalach. 
Wypowiedź padła publicznie, wiedzą o tym nasi mieszkańcy, hasło 20 stojących, pustych mieszkań 
wywołało pewne emocje. Zwróciła się z prośba, aby takie informacje były w jakiś sposób podawane 
tak dozując pewne… Stwierdziła, że członkowie Komisji Mieszkaniowej byli zaskoczeni, nie raz starała 
się pokazać, że nie można przydzielić mieszkania komuś kto nie spełnia warunków, bo są to 
niezależne sytuacje od Komisji Mieszkaniowej, niemniej jednak wypowiedź, że trzeba utrzymywać te 
lokale z budżetu Przedsiębiorstwa Komunalnego, no to obciążamy miasto przez to, że mamy 
pustostany. Uważa, że nie była to trafna wypowiedz, warto byłoby, aby takie informacje jakoś 
kontrolować i takie informacje powinny być częściej przekazywane do Pana Michnowskiego, który 
zarządza administracyjnie, w sensie przydziału i zbierania dokumentacji. Jako członek Komisji poczuła 
to, jako bardzo nietrafną wypowiedz i dlatego dzisiaj wyraża swoje zdanie.   
  
Burmistrz Miasta  Jarosław Borowski stwierdził, że wypowiedz Pana Prezesa faktycznie była może 
nie do końca precyzyjna, bo to, że mieszkanie jest niewykorzystywane wcale nie znaczy, że ono 
nadaje się już do zakwaterowania kogoś z marszu, to po pierwsze. Po drugie cześć mieszkań wymaga 
remontów i te remonty potrwają. Te mieszkania są puste i on powiedział prawdę, ale one nie są 
dostępne. Nic na siłę, jeżeli są określone wymagania, że ma być taki dochód, że ma być takie 
zagęszczenie, to Państwo jako Komisja Mieszkaniowa stoicie na straży żeby tego dopilnować, żeby 
osoba, która nie powinna dostać mieszkania tego mieszkania nie dostała.  
Trwają teraz liczne postepowania eksmisyjne, bo jak była pandemia nie można było wykonywać  
eksmisji, wiec siłą rzeczy będą również osoby przekwaterowywane po uprawomocnieniu się wyroków 
do mieszkań socjalnych. Czy będą płacić? My tego też nie wiemy, bo jeżeli ktoś ma eksmisje za 
niepłacenie i sąd mu nakazuje dać mieszkanie socjalne, sami Państwo wiecie jakie są przypadki. 
Mamy też taką sytuację, że w gestii urzędu miasta są tzw. mieszkania policyjne, czy mieszkania po 
wojskowych i też nie możemy powiedzieć, czy ktoś tam będzie, bo musimy trzymać dla Komendy 
Powiatowej Policji, bo jeżeli ktoś zostanie skierowany do pracy w Bielsku, to trzeba będzie takiej 
osobie takie mieszkanie zapewnić. To, co powiedziała Pani Danusia i Pani Przewodnicząca – rezerwa. 
Mieliśmy sytuację kilka lat temu kiedy spalił się dom na ul. Kościuszki i dobrze, że było te kilka 
mieszkań, do których mogliśmy tych ludzi przenieść, bo gdyby ich nie było, to mielibyśmy sytuację 
taką, że trzeba byłoby skierować ich do Hotelu Unibus i płacić grube pieniądze za to, że tam by 
przebywali. Na pewno nigdy nie będzie idealnej sytuacji, że będzie zero wolnych mieszkań, bo musi 
być ta kilku mieszkaniowa rezerwa, na wypadek sytuacji nadzwyczajnych. Zaznaczył, że już z 
Wiceprezesem  na ten temat była rozmowa, a to też nie jest tak, że o tych mieszkaniach Pan 
Michnowski nie wie. My otrzymujemy informację: do remontu, do remontu, gotowe do 
zakwaterowania i teraz też np. jak na Komisje Mieszkaniową członkowie dostają sytuację, żeby 
zastosować odstępstwo ze względu np. na niepełnosprawność osoby i właśnie po to  jest taka pula 
żeby można było takim rodzinom coś zaproponować. Powiedział, że ostatnio miał taką sytuację, że 
przyszło małżeństwo z dzieckiem, które mówiło że po sąsiedzku sąsiad dzień w dzień się awanturuje i 
to dziecko jakiś ataków nerwowych dostaje i przenieśmy tą rodzinę w inne miejsce, a tam trzeba 
będzie wkwaterować kogoś innego, kogoś bez dzieci. Dla Urzędu Miasta najważniejsza jest ta lista i z 
tej listy proponujemy to, co państwo ustalicie. Przykładowo jest mieszkanie 21 metrów, a na liście są 
rodziny 4-5 osobowe, no to siłą rzeczy nie ma takiej możliwości żeby komuś z tej listy takie 
mieszkanie zaproponować, bo jeżeli zaproponujemy, a ktoś odmówi, zaproponujemy drugi raz 
odmówi i wypada z listy. Stwierdził, że nie o to chodzi żeby listę czyścic w ten sposób, a żeby 
rozwiązywać takie problemy.  W tym roku sporo osób próbuje składać papiery o przyznanie 
mieszkania komunalnego, takich osób które wynajmują u osób prywatnych, bo szukają tańszego 
sposobu na zapewnienie sobie mieszkania. Na pewno też Społeczna Komisja Mieszkaniowa z takimi 
podaniami będzie się mierzyć. W dużej ilości te osoby nie spełniają kryteriów, bo skoro było ich stać 
na wynajęcie mieszkania i płacenie 1200-1300 zł, a teraz mówią, że trzeba zapłacić 1600 plus opłaty, 
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no to kryterium dochodowe na pewno nie będzie tutaj spełnione. A skoro kryteria nie są spełnione, 
to do komisji takie podanie nie dociera, niemniej jednak inflacja robi swoje, koszty utrzymywania 
lokali rosną.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz stwierdziła, że głośnym echem się odbiło te 20 mieszkań, na ulicy 
ludzie spotykają i pytają, mówią gdzie stoją jakie mieszkania. Pan Wiceprezes powiedział, że są to 
mieszkania gotowe do zamieszkania, tak powiedział, ludzie wierzą Prezesowi i to poszło w eter. 
Druga sprawa to korzystanie z transmisji naszych komisji, otrzymała odpowiedź, że „jeżeli radny, 
chciałby uczestniczyć w posiedzeniu komisji na zasadzie przysłuchiwania się jak przebiega 
posiedzenie komisji, której członkiem nie jest (poza Komisją Skarg, Wniosków i Petycji, na której są 
poruszane kwestie dot. danych osobowych prawnie chronionych) proszony jest o złożenie 
jednorazowego wniosku pisemnie lub e-mailowo (br@bielsk-podlaski.pl) do Referatu Obsługi 
Burmistrza i Rady Miasta o przesyłanie linku z dostępem do posiedzeń, ze wskazaniem, których 
komisji to ma dotyczyć”. Zapytała, jak to ma wyglądać jeżeli zechce mieć dostęp do wszystkich 
komisji, jak to jest, czy jest jakiś wniosek opracowany? 
 
Burmistrz Miasta  Jarosław Borowski poinformował, że w związku ze zmianą oprogramowania, 
sytuacja wygląda w ten sposób, że każda komisja ma inny link i jeżeli chce Pani przysłuchiwać się 
Komisji Inwestycji to pisze Pani meila z prośbą o przesłanie linku na Komisję Inwestycji.  Każde 
posiedzenie to jest inny link, jest on do konkretnego posiedzeniach.  Można w jednym meilu napisać 
w jakich posiedzeniach chce Pani uczestniczyć i meilem zwrotnym otrzyma Pani linki do tych komisji.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, czy do Komisji Rewizyjnej tez może napisać?  
 
Burmistrz Miasta  Jarosław Borowski powiedział, że tak.  
 
W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji podziękowała zebranym za 
udział w posiedzeniu i zamknęła obrady komisji.  
 
Na powyższym protokół zakończono.  
 
Protokołowała:  
M. Germaniuk 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  

i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi  
 

Eugenia Kruk 
 
 
 
 


